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Zápisnica z 13. zasadnutia Obecného zastupiteľstva Iliašovce 

zo dňa  8.marca 2021 
 

Prítomní:  

starostka obce:   Anna Frankovičová 

poslanci OZ:   Igor Štrauch, Ing. Jozef  Fábry, Mgr. Ladislav Petrek, Erika Marhefková,  

                         Martin Ambroz, Ján Bdžoch, Igor Juházy 

hlavný kontrolór: Viliam Bdžoch 

 

hostia:    žiadny 

 

neprítomní poslanci OZ: žiadny 

    

Program: 

1. Otvorenie zasadnutia  

2. Schválenie programu  

3. Určenie overovateľov zápisnice 

4. Voľba návrhovej komisie 

5. Zámer odpredaja pozemku  

6. Dodatok VZN č. 3/2019 o financovaní  materskej školy v zriaďovateľskej pôsobnosti obce 

7. Návrh na zmenu rozpočtu 1/2021, 6/2020 

8. Založenie obecného podniku  

9. Plánované aktivity, projekty a činnosti na rok 2021 

10. Rôzne 

11. Diskusia 

12. Uznesenie 

13. Záver 

 

1.   Otvorenie zasadnutia 

Zasadnutie OZ otvorila a viedla starostka Anna Frankovičová. Privítala prítomných poslancov. 

Skonštatovala, že prítomní poslanci sú v počte 7, teda všetci. Zastupiteľstvo je uznášaniaschopné.  

 

2.   Schválenie programu 

Starostka obce predniesla návrh programu OZ podľa pozvánky. 

 

Návrh  bol jednohlasne schválený. Z bodu vyplýva uznesenie č. 85/13/2021. 

 

3.   Určenie overovateľov zápisnice 

Starostka určila overovateľov zápisnice. 

Mgr. Ladislav Petrek 

Martin Ambroz 

 

4.  Voľba návrhovej komisie 

Starostka predniesla návrh na členov návrhovej komisie. 

Igor Štrauch 

Ján Bdžoch 

 

Návrh bol jednohlasne schválený. Z bodu vyplýva uznesenie č. 86/13/2021. 

 

5.   Zámer odpredaja pozemku 
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Starostka predniesla návrh  - zámer odpredaja pozemku. Uviedla, že poslancom bol mailom poslaný 

tento zámer, kde mali možnosť oboznámiť sa bližšie s týmto bodom. Spoločnosť Tomifa má záujem 

o kúpu pozemkov, ktoré sú v blízkosti areálu spoločnosti. Jedná sa o parcely č. 135/53 o výmere 143 

m2, parc.č. 147/5 o výmere 5 m2, parc.č. 2914/8 o výmere 225 m2 a parc.č. 90633/2 o výmere 45 m2. 

Bol uvedený návrh firmy Tomifa na cenu za m2 v sume:  8,-.EUR. Starostka dala poslancom zvážiť 

túto cenu a ďalej uviedla, že je to v zastavanom území obce a že kupujúci, teda uvedená firma, znáša 

všetky výdavky spojené z odpredajom, ako sú napr. zápis do katastra. Tento predaj sa berie ako návrh 

na odkúpenie podľa osobitného zreteľa, v súlade s § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. 

o majetku obcí v znení neskorších predpisov a zámer odpredaja bude zverejnený po dobu 15-tich dní. 

Poslanci vyjadrili svoj súhlas aj čo sa týka ceny za m2. Starostka prečítala kúpnu zmluvu na odpredaj 

a potom dala hlasovať.  

 

Návrh bol jednohlasne schválený. Z bodu vyplýva uznesenie č. 87/13/2021.  

 

6.   Dodatok VZN č. 3/2019 o financovaní  materskej školy v zriaďovateľskej pôsobnosti obce 

Starostka objasnila dôvod vypracovania dodatku, a teda že úpravou zákona bolo určené, že nie je 

možné rozdeľovať poplatky za pobyt v MŠ a poplatok musí byť jednotný. Uviedla, že v pôvodnom 

VZN je stanovený poplatok rôzne, podľa veku dieťaťa a výška poplatku bola tiež ovplyvnená počtom 

súrodencov navštevujúcich MŠ v našej obci. Nakoľko tieto rozdiely nesmú byť v súvislosti so zmenou 

zákona, bol vypracovaný Dodatok č. 1 k VZN 3/2019 , kde v článku 3, Materská škola, bod č. 2. 

odstavec a) bude v nasledovnom znení:  Obec určuje výšku uvedeného príspevku v materskej škole: 

od 2 do 5 rokov : 10 €.  

Odstavec b) sa týmto dodatkom ruší v plnom rozsahu.  

Zároveň sa ruší Článok 3, Materská škola, bod č. 3 odstavec a), b) c) v plnom rozsahu, v ktorom sa 

určovala v pôvodnom VZN výška poplatku podľa počtu súrodencov. 

Tento Dodatok č. 1 k VZN č. 3/2019  nadobudne účinnosť dňom 01.01.2021. Starostka dala hlasovať.  

 

Návrh  bol jednohlasne schválený. Z bodu vyplýva uznesenie č. 88/13/2021.  

 

7.   Návrh na zmenu rozpočtu 6/2020 a zmenu rozpočtu 1/2021   

Starostka predniesla návrh na zmenu rozpočtu 6/2020 a zmenu rozpočtu 1/2021. Bol navýšený 

normatív na základnú školu, keďže v tomto školskom roku navštevuje našu ZŠ vyšší počet detí. Sumu 

vo výške 60378,-EUR dostávame na chod základnej školy, čo bolo účtovne prerozdelené do miezd, 

energií, nákladov, z čoho vyplýva, že aktuálne by malo byť pokrytie nákladov na ZŠ dostačujúce. 

Starostka dala hlasovať.  

 

Obidva návrhy na zmenu rozpočtu  boli jednohlasne schválené. Z bodu vyplýva uznesenie č. 

89/13/2021.  

 

8.   Založenie obecného sociálneho podniku 

Starostka uviedla, že táto myšlienka už bola skôr riešená a diskutovaná, a teda vracia sa k danej téme 

a otvára debatu na prediskutovanie obecnému zastupiteľstvu. Zároveň vyslovila svoj názor a rôzne 

možnosti využitia. Mohlo by to mať pozitívny vplyv, v rámci drobných stavebných úprav,  možnosť 

zriadenia prevádzkarni na výrobu alebo poskytovania služieb , vytvorenie nových pracovných miest, 

možná kúpa nejakých pracovných strojov. Následne prediskutovali možnosti preplácania finančných 

prostriedkov, za akých podmienok je možné zamestnávať znevýhodnených ľudí, zdravotne 

znevýhodnených, evidovaných na úrade práce a pod.  Konateľom sociálneho podniku musí byť 

starosta obce, ďalej je potrebné určiť riaditeľa sociálneho podniku, ktorý bude priamo kontrolovaný 

obcou a dozornou radou.  Veľkou výhodou tohto podniku je to, že obec môže zadávať obecnému 

podniku zákazky priamo a nemusí sa realizovať náročné verejné obstarávanie, samozrejme pri 

dodržaní podmienok zákona o VO. Ďalšou výhodou je znížená sadzba DPH pre sociálny podnik a zisk 
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musí byť 100 % použitý na ďalší rozvoj s dodržaním a sociálneho aspektu. Starostka informovala 

poslancov o ďalších obciach, kde už tento podnik funguje a o ich pozitívnych skúsenostiach.  Po 

aktívnej diskusii bol návrh na založenie obecného podniku podporený. Podnik bude založený ako 

s.r.o., ktoré jediným spoločníkom bude Obec Iliašovce a po zápise do obchodného registra budeme 

žiadať ministerstvo o pridelenie štatútu sociálneho podniku.   Poslanci zároveň súhlasili, že prvotné 

náklady na založenie nebudú vyššie ako 1000 €, akékoľvek výdavky nad tuto hranicu budú 

prerokované a poslanci budú priebežne informovaný.  

 

Návrh  bol jednohlasne schválený. Z bodu vyplýva uznesenie č. 90/13/2021.  

 

9.     Plánované aktivity, projekty a činnosti na rok 2021  
- projekt: výmena kúrenia OcÚ 

V PD sa znížila suma z 90.000,-EUR  na  cca 54,000,-EUR, kde naše spolufinancovanie je vo výške 

5%, čo predstavuje sumu: 2717,32 EUR. Nakoľko bola uznesením schválená iná suma, je potrebné 

opäť uznesením schváliť túto zmenu. 

Starostka dala hlasovať. 

 

Výška spolufinancovania bola jednohlasne schválená. Z bodu vyplýva uznesenie č.91/13/2021. 

 

- projekt:  Dokumentácia k ČOV  

Projektová dokumentácia k ČOV je stará, nezodpovedá súčasným normám a nemá právoplatné 

stavebné povolenie a taktiež nie je realizované územné povolenie. Podľa nových podmienok 

poskytovania finančných prostriedkov z fondov EÚ na budovanie kanalizácie, ktoré udávajú 

podmienku, že obce s rozostavanou kanalizačnou stokou nemôžu žiadať  financie na ďalšie  budovanie 

kanalizačných prípojok, ale môžu žiadať o financie na vybudovanie ČOV je potrebné tento problém 

vyriešiť, nakoľko bez platnej PD a stavebného povolenia za nemôžeme zapojiť do výziev na pridelenie 

financií. Starostka oslovila p. Fabiana z firmy Envirpro. Dali sa spraviť rozbory potoka, z čoho 

vyplynulo, že prietok je slabý a je potrebné zmeniť hlavne technológiu čistenia.  Cena ČOV by bola vo 

výške cca 800.000,-EUR a od ceny ČOV sa odvíja cena projektovej dokumentácie. Starostka dala na 

diskusiu o ďalšom pokračovaní a smerovaní ohľadom výstavby kanalizácie a ČOV v našej obci. 

Projektová dokumentácia by stála približne 14.000,-EUR. Poslanci vyjadrili názor, že bez 

vypracovaného projektu nie je možné pokračovať. Starostka dala hlasovať za návrh na vypracovanie 

projektovej dokumentácie k ČOV. 

 

Za:   6 

Proti:   1  

Zdržalo sa:  0 

Návrh  bol  schválený. Z bodu vyplýva uznesenie č. 92/13/2021.  

 

- projekt:  Rekonštrukcia autobusových zastávok 

Starostka uviedla, že rieši sa to s. Šimonovičom, predpoklad po Veľkej noci. Projekt cez MAS Miloj 

Spiš je už síce schválený, ale ešte nemáme zmluvu s PPA, ktorá financuje tento projekt. Nakoľko sa aj 

tak bude cena refundovať, až po realizácii, práce budú začaté a realizované aj bez predmetnej zmluvy.  

 

- projekt: Rozšírenie cintorína 

Začali sa ošetrovať lipy. Takéto ošetrovanie stromov – konkrétne tieto lipy, stojí približne 800,-EUR 

za lipu. Nemôžeme to realizovať sami, je to práca vo výškach a musí to byť firma, ktorá má na to 

určeného  človeka, nakoľko to nie je možné kvôli terénu robiť s plošinou. Na stavebné a terénne 

úpravy na novom cintoríne je  potrebné zrealizovať verejné obstarávanie, aby sa mohlo s prácami pre 

terénne úpravy začať. Starostka zrealizuje prieskum trhu a firiem, ktoré by mohli predmetnú zákazku 

realizovať.  
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- projekt:  Obnova dediny 

 

Tento projekt rieši malé úpravy prípadne obnovu malých priestranstiev, oplotenie, lavičky. Priestor: 

„na starom cintoríne“ Je možné sa zapojiť do 15-teho. Finančná čiastka na poskytnutie je 5000 |€. 

Starostka dá vypracovať projekt na vybudovanie oddychovej zóny s lavičkami, výsadbou novej 

zelene, úprava náhrobných kameňov a pod. a podáme žiadosť na schválenie.  

 

- projekt: COOP Jednota 

V rámci tohto projektu starostka spracuje podľa podmienok žiadosti a projekty a skúsime sa zapojiť do 

možnosti získania grantu.  

 

- projekt: Lesná sauna 

Starostka informovala OZ o zámere jednej spoločnosti v okolí Sans Souci a to o vybudovanie tzv. 

„lesnej sauny“. Starostka, p. O.Frankovič boli následne pozrieť na už postavené spomínané sauny 

v Hrhove. Starostka uviedla, že myšlienka je zaujímavá, obec by sa realizáciou tejto stavby viac 

zviditeľnila. Ak bude projekt v súlade s prírodou, na pohľad  nerušivé, materiál z dreva, vzhľad ako 

„sudové sauny“ je zaujímavé takýto projekt podporiť. Všetko je to v réžii tej firmy, financujú to sami. 

Majú záujem o prenájom obecného pozemku pod Sans Souci – cca 40 m2.   

 

- výkup pozemkov 

V rámci riešenia zastavanosti obce a novej výstavby rodinných domov, riešenia stavebných 

pozemkov, je potrebné počkať na geodetov. Tí budú mať v našej obci pripomienkové konanie 

v období 12.4.-16.4.2021.  

 

10.   Rôzne 

V rámci bodu rôzne starostka predniesla potrebu schválenia plánu HK na 1. polrok. OZ súhlasilo 

s doplnením bodu v časti rôzne do rokovania v znení: 

- Schválenie plánu kontrolnej činnosti na 1.polrok 2021 hlavného kontrolóra 
Hlavný kontrolór predniesol plán kontrolnej činnosti na 1.polrok 2021. 

Starostka dala hlasovať. 

 

Návrh  bol jednohlasne schválený. Z bodu vyplýva uznesenie č. 93/13/2021.  

 

Poslanec Igor Juházy predniesol pripomienku na výmenu štátnych zástav pred obecným úradom. 

Zástavy budú čím skôr vymenené aj pred budovou MŠ a ZŠ. 

Ďalej mal otázku na rušenie slovenskej pošty v našej obci, ktorá bude dňom 1.4.2021 zrušená. 

Starostka objasnila, že bola v súvislosti s tým pozvaná do Košíc na stretnutie, kde jej bola táto 

informácia oznámená a vysvetlená, akou formou budú ďalej tieto služby zabezpečované v našej obci. 

Nebola možnosť ovplyvniť toto rozhodnutie Slovenskej pošty.  

Starostka informovala poslancov o priebehu testovania v našej obci proti ochoreniu COVID – 19. 

Testuje sa každý piatok, nahlasovanie prebieha cez rezervačný systém a priebeh testovania je plynulý. 

Testy dodáva Okresný úrad SNV, odbor krízového riadenia a okresný úrad tiež rieši refundáciu 

nákladov.  Náklady sú preplácané vo výške 5 € za testovaného občana. Z toho sú hradené mzdy 

zdravotníkov, ktorých zastrešuje mestská MOM – Mepos, s.r.o. a zapisovatelia sú hradený cez 

dobrovoľnícke zmluvy priamo cez OcÚ. Refundovaná výška plne postačuje na vykrytie všetkých 

nákladov na testovania. 

 

11.   Diskusia 
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V diskusii starostka uviedla, že naším starším občanom bolo do schránok doručený informačný list 

ohľadom opatrovateľskej služby v našej obci a zároveň im bola ponúknutá táto možnosť starostlivosti 

o občanov.  

 

 

 

12.  Uznesenia 

Člen návrhovej komisie prečítal znenie prijatých uznesení.  

 

13.  Záver                                                              

Starostka sa všetkým poďakovala za účasť, za podnetné príspevky v diskusii a zasadnutie ukončila. 

 

 

                                                                                               Anna Frankovičová 

                              starostka obce 

            

         

 

Overovatelia zápisnice: 

 

Mgr. Ladislav Petrek ................................................................ 

 

 

Martin Ambroz  ................................................................  


